
ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA DE 29 DE SETEMBRE DE 
2005. 

 
 
 
Quan són les 20:30 hores del dijous 29 de setembre  de 2005, es reuneix al Saló d’Actes 
de la Casa Consistorial la Corporació en Ple per celebrar sessió ordinària en primera 
convocatòria. Sota la presidència del Sr. Batle, D. Mateu Ferrà Bestard hi assisteixen els 
següents regidors; Sr. Joan Peralta Palmer per part d’UM, Sr. Jaume Munar Ballester 
per part del PP, Sr. Atanasio del Barrio Fabregat per part d’APDC, Sr. Manel Romero 
Romero, Sra. Bàrbara Bujosa Picornell i Sra. Bàrbara Camps Bosch , per part dels 
Independents per Banyalbufar. 
 
Es troba present  Sílvia Ripoll Genovart, Secretària de la Corporació, la qual dóna fe de 
l’acte. 
 
El Sr. Batle declara oberta la sessió i passen a tractar-se els següents assumptes dins 
l’ordre del dia: 
 
1.- ACTES SESSIONS ANTERIORS. 
 
El Sr. Batle demana als assistents si han de manifestar res abans de procedir a la votació 
de les actes anteriors i en aquest punt, demana la paraula la Sra. Bàrbara Bujosa per dir 
que si les Actes es redacten, s’ha de tenir en compte el tractament que es mereixen els 
que intervenen. El Batle és Sr. Batle i els regidors són Srs. i Sres. respectivament. 
També es comenta que la Sra. Bàrbara Camps no es nom Albis de llinatge ,així com 
apareix en l’Acta de 30 de juny de 2005. 
En relació a la mateixa Acta, quan es parla de que el Sr. Romero esmenta l’Associació 
Bany-Al.Bahar , no es reflecteix el que realment es  parlà. També es comentà que hi 
havia tècnic per fer el seguiment de l’obra, i això no va quedar reflectit. És una 
consideració que s’ha de tenir en compte, i si és així es votarà a favor de l’aprovació de 
l’Acta ,i si no es té en compte ,es votarà en contra. 
 
El Sr. Batle, un cop consultat a la Secretària, procedeix a la votació separada de cada 
una de les Actes. 
Sotmès a votació l’aprovació de l’Acta de data 30 de juny de 2005, el resultat fou de 
quatre (4) vots a favor per part de UM, PP i APDC; i tres (3) vots en contra per part dels 
Independents per Banyalbufar. 
 
Sotmès a votació l’aprovació de l’Acta de data 11 d’agost de 2005, el resultat fou de set 
(7) vots a favor. 
  
 
2.-  DECRETS I CORRESPONDÈNCIA. 
 
Es dona compte dels Decrets signats des del darrer Ple Ordinari. 
 
El Sr. Romero pregunta sobre el Decret de pròrroga pel pagament de plusvalues. 
 



La Secretària explica que és un dret que tenen els contribuents, el de sol·licitar una 
pròrroga pel pagament d’aquest tribut, i la llei estableix que es doni pel termini de sis 
mesos. 
 
 
3.- APROVACIÓ DEL PROJECTE PREVIST PEL PLA D’OBRES I SERVEIS 
DE 2006.  
 
El Sr. Batle explica que presenta aquest projecte esportiu al camp de Ses Teules , perquè 
pensa que és molt important per tothom, gent gran i gent jove. Fins ara no es tenia 
aquesta possibilitat. 
El Sr. Romero diu que dotar esportivament li pareix bé, però es podria fer en plans 
plurianuals i fer altres actuacions més importants. Només de vestuaris ja hi ha 70.000 
euros, i pregunta sobre l’energia per fer-ho possible. 
El Sr. Batle diu que es tracta d’una energia alternativa i que si es vol dotar d’uns 
vestuaris, aquest ha de ser el complement a les instal·lacions esportives. 
El Sr. Romero diu que l’experiència demostra la gran dificultat que és el manteniment 
degut a la ubicació que és la que és i pregunta com es cuidarà aquesta inversió, ja que 
són diners de tots. Quines solucions es donaran al problema? 
El Sr. Batle diu que se li donarà el mateix tractament que es dona a altres immobles 
municipals. No durarà tota la vida si no es fa un manteniment diari de les instal·lacions, 
igual que ara es fa al pati de l’escola, que un cop obert s’observen les deficiències i es 
solucionen. 
El Sr. Romero diu que 278.000 euros, un 20% que haurà d’aportar l’Ajuntament, és en 
principi excessiu quan es podrien establir en vàries fases. Demana si és una cosa  
prioritària. 
El Sr, Batle ho veu així perquè Banyalbufar és un dels únics pobles a Mallorca que no té 
un projecte com aquest. 
El Sr. Romero diu que no és l’únic. També pregunta sobre el segon projecte, el qual té 
un cost de 60.000 euros i és de reformes vàries al poble. 
El Sr. Batle parla de manteniments al casc urbà i que es del tot necessari que es facin. Es 
va fer el Pla Mirall i no hi ha hagut un manteniment, i ara l’Ajuntament ha de suportar 
el cost d’arreglar tot el que està en males condicions, perquè dóna molt mala imatge. 
Ara hi ha una situació d’abandó total de les casetes de telèfon, etc. 
La Sra. Bujosa diu que li pareix bé, però insisteix en que hauria de ser plurianual i anar 
amb altres projectes. 
El Sr. Batle diu que la instal·lació de Ses Teules si no es fa bé i tot d’un cop, no es farà. 
Hem d’estimar un poc més Ses Teules, perquè si no, no sortirà de l’estat en que es 
troba. 
 
Sotmès aquest punt a votació el resultat fou de quatre (4) vots a favor per part de UM, 
PP i APDC; i tres (3) abstencions per part dels Independents per Banyalbufar. 
 
 
4.- APROVACIÓ DEFINITIVA DEL COMTPE GENERAL CORRESPONENT 
ALS EXERCICI 2001 I 2002. 
 
El Sr. Romero demana l’informe d’Intervenció a la Secretària. Un cop que té l’informe 
diu que a la Comissió va dir que a l’informe no hi havia objectivitat. Que tots el 



esforços que s’havien fet, ells sí que n’havien fet perquè al seu temps no tan sols hi 
havia documentació. 
La Secretària explica a la resta de la Corporació que el Sr. Romero no està d’acord amb 
l’informe d’intervenció per les apreciacions que es fan. La Secretària explica que 
l’informe reflexa les valoracions que va fer la que subscriu de la situació comptable que 
es trobà a la seva entrada a l’Ajuntament. Explica que el fet de no haver liquidacions 
aprovades i molt menys redacció dels comptes generals, es pot qualificar com a 
comptabilitat inexistent, i que la dificultat per trobar documentació comptable, en cap 
cas s’ha dit que no hi fos, si no que la recerca ha sigut molt defectuosa i encara ho és. La 
Secretària recorda que el que ara es vota no és l’informe d’Intervenció ,si no el Compte 
General dels anys 2001 i 2002. 
El Sr. Romero vol que consti la seva opinió al respecte, i afirma que en el seu temps hi 
havia romanents, i hi havia comptabilitat. 
 
Sotmès el punt a votació, el resultat fou de set (7) vots a favor. 
 
 
5.- APROVACIÓ DEL PROJECTE DE REPARACIÓ DEL CAMÍ QUE 
DISCORRE PEL CARRER MARINA FINS DAVANT EL CEMENTERI, I ES 
DESDOBLA CAP AL CIRERAL I CAP AL PORT, DINS LA CONVOCATÒRIA 
DE SUBVENCIONS DE LA CONSELLERIA D’AGRICULTURA I PESCA PER 
ACTUACIONS EN CAMINS RURALS. 
 
El Sr. Batle explica que és veritat que hi ha camins que es troben en molt mal estat i que 
hi ha que fer molta feina, i n’hi que són prioritaris. Pensa que el camí que va al Port i 
surt del carrer Marina és molt visitat  ja que du a les cales del poble. 
La Sra. Bujosa diu que tots dos parlen del mateix, que ells no tenen inconvenient en unir 
els tres darrers punts. 
El Sr. Batle diu que si ha de votar condicionada al que voti ell, és millor votar els tres 
punts per separat. El Sr. Batle pensa que aquest camí és prioritari. 
 
Sotmès aquest punt a votació, el resultat fou de set (7) vots a favor. 
 
6.- .- MOCIO PRESENTADA PELS INDEPENDENTS DE BANYALBUFAR 
SOBRE PETICIÓ DE SUBVENCIÓ PER ACTUACIONS EN CAMINS RURALS 
DEL MUNICIPI DE BANYALBUFAR. 
 
La Sra. Bujosa explica la seva moció i el Sr. Batle diu que són actuacions que en el seu 
moment han de ser prioritàries, però han d’anar una darrera l’altre. 
La Sra. Bujosa diu que si es fes el POS plurianual es podrien incloure altres projectes. 
També diu que aquest projecte i altres s’haurien de desembarrancar. 
El Sr. Batle diu que el projecte dels camins és de 2001, i que ells fins al 2003 també ho 
tingueren congelat. 
 
Sotmès aquest punt a votació el resultat fou de  tres (3) vots a favor per part dels 
Independents per Banyalbufar; i quatre (4) vots en contra per part de UM, PP i APDC. 
 
7.- MOCIO PRESENTADA PELS INDEPENDENTS DE BANYALBUFAR 
SOBRE L’INCLUSIÓ DE LA REPARACIÓ DELS CAMINS VEÏNALS EN LA 
CONVOCATÒRIA DEL POS 2006. 



 
Ja han sigut aprovats els projectes que aniran al POS de 2006, per tant es passa a la 
votació. 
 
Sotmès el punt a votació el resultat fou de tres (3) vots a favor per part dels 
Independents per Banyalbufar i quatre (4) vots en contra per part de UM, PP i APDC. 
 
8.- PRECS I PREGUNTES. 
 
El Sr. Batle demana que li formulin les preguntes en bloc i ell les respondrà per escrit en 
el pròxim Ple ordinari. 
La Sra. Bujosa fa les següents preguntes: 
- Diu que se’ls va criticar per haver tancat la Biblioteca, i ells la mantenen tancada. Si 

pensen fer alguna actuació. 
- Demana per 2na. Vegada els 12.000 euros previst al Pressupost de CIM per un 

centre cultural a Banyalbufar, on són. 
- Situació del local dels baixos de l’Ajuntament. 
- Asfalt a les voreres de la carretera i al camp de futbol, perquè dóna molt mala 

imatge. 
- Per les Festes del poble, demana si no es poden comprar més cadires o demanar-les 

a Bany-al-Bahar, perquè per exemple a la nit de les “varietés” molta gent se’n va 
anar perquè no podia seure. 

- Repartiment de les subvencions a les Associacions. 
- Situació del marge de davant de Son Tomàs. Es troba en una situació deplorable. 

Demana si es posaran en contacte amb els propietaris o faran alguna cosa. El Sr. 
Batle contesta que ja està neta fa un mes. 

- Demana si es pot evitar el repartiment dels rebuts de tributs per tongades. 
- Demana si l’Ajuntament donarà explicacions sobre les converses mantingudes entre 

el CIM i els propietaris de la Torreta, ja que és un tema molt important, pel qual ens 
hem manifestat tots. 

- Primer es va dir per part del CIM que es podria expropiar la Torreta, però ara pareix 
que es posen en contacte amb tres dels propietaris perquè realitzin  les actuacions 
necessàries. Perquè només es posen amb contacte amb tres. El Sr. Batle diu que són 
els únics que no han pogut localitzar. 

 
Per la seva part el Sr. Romero comenta que un ple de fa un ó dos anys, quan es va fer 
l’obra del desguàs al cos i el posterior embelliment, ara amb la primera pluja, tota 
l’aigua ha sortit fora del mur. Diu que és una crítica constructiva, que la pot fer per la 
pròpia experiència. 
Quan es va presentar el projecte de la TV, ja es va dir que no era l’adequat ja que 
Telefònica ara duria fibra òptica fins la capçalera de l’Ajuntament. Ara el que passa és 
que Banyalbufar pagarà per una cosa que Estellencs té gratis. 
Demana per la partida del Pressupost de 2004, sobre préstec i , la posterior de 2005 
sobre l’amortització. Sol·licita es digui amb quina entitat s’ha fet, a quines condicions i 
el quàntum. 
Demana quina és la relació contractual de l’Ajuntament amb Tragsa, ja que aquesta 
darrera disposa dels terrenys de Ses Teules per col·locar casetes d’obra, etc. Si paga 
algun lloguer a l’Ajuntament. 
El Sr. Batle contesta que perquè hi ha d’haver cap lloguer, si el Sr. Romero suposa que 
pel fet de que Tragsa utilitzi instal·lacions municipals ,hi ha d’haver un lloguer. Diu que 



no es rep de Tragsa cap pagament , que l’Ajuntament dóna permís pensant que un cop 
que es dugui a terme el POS 2006, aquest lloc no es tornarà utilitzar mai més per 
aquests menesters.  
Considera que és un projecte molt important, el de la reparació de les sèquies a 
Banyalbufar, i per això dóna totes les facilitats que pot, perquè puguin acabar quant 
antes. 
El Sr. Romero diu que anteriorment se’l va criticar per aquest mateix fet, perquè no 
cobrava a Tragsa, i que ara es fa el mateix. 
El Sr. Batle contesta que en aquell temps es va deixar el Camp de Ses Teules fet un 
desastre i no en el seu estat anterior, i que per això se’l va criticar. Ara ho deixaran tal i 
com estava, perquè ell se’n encarregarà. 
El Sr. Batle i el Sr. Romero entren en una discussió pel torn de la paraula, i el Sr. 
Romero abandona la sessió abans de que el Sr. Batle l’aixequi. 
Acte seguit el Sr. Batle aixeca la sessió, quan són les 21:10 hores, de la que s’estén la 
present Acta i de la que jo com a Secretària dón fe amb el vist i plau del Sr. Batle. 
 
Banyalbufar, 30 de setembre de 2005. 
 
V-I-P 
EL BATLE                                     LA SECRETÀRIA 
 
 
 
 
 


